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現職
研究員，2023年 12月迄今。

經歷
副研究員，中央研究院政治學研究所，2020–2023

助研究員，中央研究院政治學研究所，2014–2020。

訪問學者，哈佛大學燕京學社，2019–2020。

博士後研究員，臺灣大學胡佛東亞民主研究中心，2013–2014。

兼任教師：

• 清華大學臺北政經學院，2025年迄今。
• 國防大學新聞學系，2021–2024。
• 札格雷布大學臺灣講座，2024，
• 德州大學達拉斯分校臺灣研究學院，2024。
• 東吳大學人權碩士學位學程，2023。
• 清華大學人文社會學院學士班，2022–2023。
• 政治大學國際事務學院，2018–2019。
• 臺灣大學政治學系，2015。

學歷
博士，密西根州立大學政治學研究所，2012。

碩士，政治大學政治學研究所，2007。

碩士，魯汶大學歐洲政治與政策學程，2006。

學士，政治大學新聞學系（雙主修：政治學系），2002。

研究領域
政治經濟學、比較威權主義、政治傳播、貿易政治、民意調查。
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學術著作
• 期刊論文
Wu, Wen-Chin. 2025. “Distributive Unfairness, National Pride, and Willingness
to Fight: Evidence from Taiwan.” Journal of Asian and African Studies. 60(1):
137–156.

Wu, Chien-Huei, Howard Jyun-Syun Li, Mao-Wei Lo, and Wen-Chin Wu. 2024.
“Long Arm of the Regime: Who Signs Extradition Agreements with China?” In-
ternational Relations of the Asia-Pacific. 24(1): 101–129.

Sheen, Greg Chih-Hsin , Hans H. Tung, and Wen-Chin Wu. 2024. “Tell me the
Truth? Dictatorship and the Commitment to Media Freedom.” Journal of Theo-
retical Politics 36(1): 37–63.

Wu, Wen-Chin, Mao-Chia Sun, Wen-Cheng Fu, and Wen-Jian Huang. 2023.
“Taiwanese Public Opinion on Chinese and US Military Presence in the Taiwan
Strait.” China Quarterly. 256: 1085–1098.

Chong, Ja Ian, David W. F. Huang, and Wen-Chin Wu. 2023. “‘Stand Up Like
a Taiwanese!’: PRC Coercion and Public Preferences for Resistance.” Japanese
Journal of Political Science 24(2): 208–229.

Sheen, GregChih-Hsin,HansH.Tung, Chien-HueiWuandWen-ChinWu. Forth-
coming. “WHO Approves? Relative Trust, the WHO, and China’s COVID-19
Vaccines.” Review of International Organizations 18: 499–521.

Barceló, Joan, Greg Chih-Hsin Sheen, Hans H. Tung, and Wen-Chin Wu. 2023.
“Experts or Politicians? Citizen Responses to Vaccine Endorsements across 5
OECD Countries.” Public Opinion Quarterly 87(1): 142–155.

Barceló, Joan, Greg Chih-Hsin Sheen, Hans H. Tung, and Wen-Chin Wu. 2022.
“Vaccine Nationalism among the Public: A Cross-country Experimental Evi-
dence of Own-country Bias towards COVID-19 Vaccination.” Social Science &
Medicine 310: 115278.

Kagotani, Koji, andWen-ChinWu. 2022. “WhendoDiplomatic Protests Boomerang?
Foreign Protests against US Arms Sales and Domestic Public Support in Taiwan”
International Studies Quarterly 66(3): sqac043.

Chang, Eric C. C., and Wen-Chin Wu. 2022. “Autocracy and Human Capital.”
World Development 157: 105929.

Lai, Ding-yi, Wen-Chin Wu, and Jen-Der Lue. 2022. “Personalization of Power
and Social Welfare Spending under Dictatorships: A Cross-Country Analysis.”
《社會工作與社會福利學刊》1(1):1–31. （創刊號）
Sheen, GregChih-Hsin,HansH.Tung, andWen-ChinWu. 2022. “Power-Sharing
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and Media Freedom under Dictatorships?” Political Communication 39(2): 202–
221.

• Top Prize for the Kaid-Sanders Best Political Communication Article of the
Year awarded by the Political Communication Division of the International
Communication Association.

吳文欽。2022。〈黨派立場、意識形態與選區經濟利益交織下的美國國會
貿易政治：以「跨太平洋夥伴協定」為例〉，《歐美研究》，52（1）: 1–41.

Tung, Hans H., and Wen-Chin Wu. 2021. “What Can Comparative Authoritari-
anism Tell Us About China under Xi Jinping (and Vice Versa)?” Issues & Studies
57(4): 2150013. (Reprinted in Political and Social Control in China: The Con-
solidation of Authoritarian Rule under Xi Jinping, eds. Benjamin Hillman and
Chien-wen Kou, 53–70. Canberra: Australian National University Press. 2024.)

Lai, Ding-yi, Jen-Der Lue, and Wen-Chin Wu. 2021. “Intergenerational Mobility
and Preference for Redistribution: Evidence from East Asia.” Journal of Asian
Public Policy 14(1): 45–62.

Wu, Wen-Chin, and Fangjin Ye. 2020. “Preferential Trade Agreements, Democ-
racy, and the Risk of Coups d’état.” Social Science Quarterly 101(5): 1834–1849.

Wu, Wen-Chin. 2020. “Rethinking Coalition Size and Trade Policies in Authori-
tarian Regimes: Are Single-Party Dictatorships Less Protectionist?” Party Politics
26(2): 143–153.

Pan,Hsin-Hsin,Wen-ChinWu, Yu-TzungChang. 2020. “Does cross-Strait Tourism
InducePeace? Evidence fromSurveyData onChineseTourists andnon-Tourists.”
International Relations of the Asia-Pacific 20(1): 149–181.

Wen-Chin Wu, and Yu-Tzung Chang. 2019. “Income Inequality, Distributive
Unfairness, and Support forDemocracy: Evidence fromEastAsia andLatinAmer-
ica.” Democratization 26(8): 1475–1492.

Wu, Wen-Chin. 2019. “Big Government Sentiment and Support for Protection-
ism in East Asia.” International Political Science Review 40(1): 79–89.

Pan, Hsin-Hsin, Wen-Chin Wu, and Yu-Tzung Chang. 2017. “How do Chinese
Citizens Perceive the Cross-Strait Relations: Survey Results in 10 Major Cities of
China.” Journal of Contemporary China 26(106): 616–631.

Wu, Wen-Chin, Yu-Tzung Chang, andHsin-Hsin Pan. 2017. “Does China’sMid-
dle Class Prefer (Liberal) Democracy?” Democratization 24(2): 347–366.

Chang, Eric, C. C., andWen-ChinWu. 2016. “Preferential TradeAgreements, In-
come Inequality, and Authoritarian Survival.” Political Research Quarterly 69(2)
281–294.
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Wu, Wen-Chin. 2015. “When do Dictators Decide to Liberalize Trade Regimes?
Inequality andTradeOpenness inAuthoritarianCountries.” International Studies
Quarterly 59(4): 790–801.

吳文欽。2015。〈策略互動與實證分析：逆推統計法及其於外交政策研究
的應用〉，《台灣政治學刊》，19（1）: 99–145。

• 專書論文
Lai, Ding-Yi, Wen-Cheng Lin, and Wen-Chin Wu. 2024. “The Perils of Chinese
Foreign Aid.” In Switching Diplomatic Recognition Between Taiwan and China:
Economic and Social Impact, ed. Chien-Huei Wu, 50–69. London: Routledge.

Sheen, Chih-Hsin, Hans H. Tung, and Wen-Chin Wu. 2024. “Commitment and
Information Problems in Authoritarian Regimes.” In Research Handbook on Au-
thoritarianism, eds. Natasha Lindstaedt, and Jeroen J. J. Van den Bosch, 153–165.
Cheltenham: Edward Elgar.

吳文欽、童涵浦。2023。〈比較威權主義研究在臺灣的發展與前瞻〉，《政
治學的現況與展望》，吳重禮、吳文欽、張廖年仲主編：1–16，臺北：五
南。

Chu, Yun-han, andWen-chinWu. 2023. “Sources of Regime Legitimacy in Asian
Societies: Evidence from the Fifth Wave of the Asian Barometer Survey.” InHow
Asians View Democratic Legitimacy, eds. Yun-han Chu, Yu-tzung Chang, Min-
hua Huang, and Kai-Ping Huang, 67–80. Taipei: National Taiwan University
Press.

Wu, Wen-Chin, Yun-han Chu, and Eric C. C. Chang. 2023. “Inequality and
Regime Support: Evidence from East Asia.” In How Asians View Democratic Le-
gitimacy, eds. Yun-han Chu, Yu-tzung Chang, Min-hua Huang, and Kai-Ping
Huang, 144–156. Taipei: National Taiwan University Press.

Huang, David Wei-Feng, and Wen-Chin Wu. 2023. “Taking Sides with the US
Against China?—An Analysis of the Taiwanese Choice.” In China-US Competi-
tion: Impact on Small andMiddle Powers’ Strategic Choices, eds. Simona A. Grano
and David Wei-Feng Huang, 275–305. London: Palgrave Macmillan.

傅澤民、潘欣欣、吳文欽。2021。〈民族主義、普遍化信任及中國對美國
影響的態度〉，《中國新外交：台日韓三方比較視野》，青山瑠妙、韓碩
熙、蔡東杰主編：101–124，臺北：五南。

Chang, Eric C. C., Yun-han Chu, and Wen-Chin Wu. 2014. “Consenting to Lose
or Expecting toWin? Inter-temporal Changes in Voters’Winner-loser Status and
Satisfaction with Democracy.” In Elections and Democracy: Representation and
Accountability, ed. Jacques Thomassen, 232–244. New York: Oxford University
Press.
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• 主編專書
吳重禮、吳文欽、張廖年仲主編。2023。《政治學的現況與展望》，臺北：
五南。

冷則剛、吳文欽、吳玉山、吳親恩主編。2019。《政治學的理性與感性
——林繼文精選集》，臺北：中央研究院政治學研究所。

• 其它出版
Lee, James, Ja Ian Chong, Hsin-Hsin Pan, Chien-Huei Wu, and Wen-Chin Wu.
2023. “The Risks of Ambiguity: Taiwanese Public Opinion, US Credibility, and
Effective Deterrence” Le Rubicon. (English version; French version)

Pan, Hsin-Hsin, Wen-Chin Wu, and Chien-Huei Wu. 2022. “Taiwanese Public
Opinion on Trajectories of the Cross-Strait Relations” Global Asia 17(3): 26–41.

Kagotani, Koji, and Wen-Chin Wu. 2022. “China’s Anger Over Pelosi Visit Will
Further Alienate Taiwanese.” The Diplomat. Available at https://bit.ly/3SjVafI.

Sheen, Greg Chih-Hsin, Hans H. Tung, and Wen-Chin Wu. 2021. “Citizen Jour-
nalismReduces theCredibilityDeficit ofAuthoritarianGovernment inRiskCom-
munication amid COVID-19 Outbreaks.” PLOS ONE 16(12): e0260961.

吳文欽。2021。〈疫情訊息透明度與防疫政策成效評估〉，《研下知疫：
COVID-19的人文社會省思》，康豹、陳熙遠主編：261–274，臺北：中央
研究院出版中心。

吳文欽。2020。〈國際貿易與金融〉，《國際關係總論》，張亞中、張登及
主編：353–382，臺北：揚智。

吳文欽、冷則剛。2019。〈林繼文的兩岸關係研究〉，《政治學的理性與感
性》，冷則剛、吳文欽、吳玉山、吳親恩主編：351–359，臺北：中央研究
院政治學研究所。

Chu, Yun-han, Hsin-Hsin Pan, and Wen-Chin Wu. 2015. “Regime Legitimacy in
East Asia: Why Non-Democratic States Fare Better than Democracies?” Global
Asia 10(3): 98–105.

吳文欽。2006。（長篇書評）〈敲開金磚——從四本書談中國經濟運作的地
方基礎與外部性問題〉，《政治科學季評》，10：13–20。

學術榮譽
財團法人中華扶輪教育基金會傑出／特殊人才獎，2024。

中央研究院王世杰紀念研究講座，2024。

中央研究院特優學術獎金，2024。
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國際傳播學會年度最佳政治傳播論文獎，2023。

國科會傑出研究獎，2022。

國科會吳大猷先生紀念獎，2020。

中央研究院年輕學者學者研究著作獎，2017。

國科會博士後研究人員學術著作獎，2015。

臺灣政治學會年會研究方法最佳論文獎，2012。

學術獎助
• 中央研究院
深耕研究計畫，2025–2029。（同時獲選為中研學者計畫）

永續科學研究計畫，2021–2023。

人文社會科學短期研究小額補助計畫，2020。

• 國家科學及技術委員會（國科會）
國際年輕傑出學者研究計畫，2022–2025。

吳大猷先生紀念獎研究計畫，2021–2025。

優秀年輕學者研究計畫，2018–2021。

一般專題研究計畫，2017–2018。

一般專題研究計畫，2017–2018。

新進人員研究計畫，2015–2017。

• 其他
日本交流基金會出席國際學術會議經費資助，2025。

國科會人文及社會科學人才培育計畫：社會科學計量方法研習營，2023–
2026。

國科會推動規劃補助計畫：政治學計量方法研習營，2022–2023。

哈佛燕京學社跨國跨學科研究獎助計畫，2022–2023。

哈佛燕京學社訪問學者獎助金，2019–2020。

國科會出席國際會議獎助補助，2013–2015。

密西根州立大學研究生獎學金，2012。

密西根州立大學博士論文寫作獎學金，2012。
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密西根州立大學研究生暑期獎學金，2008。

中華民國教育部留學獎學金，2007–2009。

魯汶大學研究生獎學金，2005–2006。

臺拉維夫大學暑期課程獎學金，2005。

指導研究
• 博士後研究員 • 博士
賴定佾（進行中） 林文正（2023，林宗弘共同指導）

劉明浩（2024） 賴定佾（2022，呂建德共同指導）

陳蓉怡（2021）

• 碩士 • 學士（*國科會大專學生研究計畫）
王羽綺（進行中，林建志共同指導） 吳若僑（進行中）

王奕凱（進行中，陳秉逵共同指導） 王羿筑（進行中）

傅璿（2023） 陳則翰（2024）

楊君婕（2021，黃寄倫共同指導） 潘正賢 *（2024）

呂英銣（2021，陳建甫共同指導） 呂英銣 *（2019）

Pauline Joyce M. Gonzalvo (2019)

王許裕民（2018，周嘉辰共同指導）

學術服務
• 籌辦
巨量資料視覺化工作坊，2024。

ChatGPT與統計學習工作坊，2024。

非民主政治工作坊，2024。

中央研究院—延世大學政治學前瞻議題小型會議，2024。

政治經濟學與政治制度前瞻議題工作坊，2024。

實驗民調與政治經濟學前瞻議題工作坊，2023。

美國政治學會臺灣研究小組會議，2023–2024。

社會科學計量方法研習營，2023–2024.

政治學計量方法研習營二十週年慶祝研討會，2023。
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社會科學統計教學交流論壇，2023。

社會科學國際資料庫應用工作坊，2022。

政治學計量方法研習營，2022。

中央研究院政治學研究所 IPSAS系列演講，2021–2022。

美國對中國交往政策工作坊，2020。

太平洋國際政治會議，2019。

亞洲政治與經濟發展工作坊，2019。

威權政體政治經濟學工作坊，2017。

貪腐、不平等、以及政治態度工作坊，2017。

理性選擇與政治工作坊，2016。

• 期刊執行編輯
《政治學報》，2022–2023。

• 期刊審查
American Journal of Political Science; American Political Science Review; Asian
Survey; British Journal of Politics and International Relations; China: An Inter-
national Journal; China Journal; Chinese Journal of Communication; Communist
and Post-Communist Studies; Conflict Management and Peace Science Democra-
tization; Economics & Politics; Foreign Policy Analysis; International Interactions;
International Journal of Taiwan Studies; International Political Science Review; In-
ternational Security; International Studies Quarterly; Issues & Studies; Journal of
Asian and African Studies; Journal of Contemporary China; Journal of Elections,
Public Opinion & Parties; Journal of Politics; Sage Open; SN: Business & Politics;
Social Justice Research; Taiwan Journal of Democracy; Theory, Culture & Society;
《人文及社會科學集刊》;《台灣政治學刊》;《行政暨政策學報》；《東吳
政治學報》;《東亞研究》;《政治科學論叢》;《政治學報》;《問題與研
究》;《遠景季刊》；《國家發展研究》;《復興崗學報》；《新聞學研究》；
《臺灣民主季刊》；《臺灣傳播學刊》；《臺灣東亞文明研究學刊》。

(更新日期：2025/02/15)
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